



CIRCULAR LABORAL: Opció de canvi de bases de cotització per a l'any 2013

Cada any, els treballadors autònoms disposen de dos terminis per exercitar el canvi de la base de cotització si així ho desitgen.

El primer termini acaba **el dia 1 de maig**, i produeix efectes des de l'1 de juliol següent.

El segon termini acaba el dia 1 de novembre, produint efectes a partir de l'1 de gener de l'any següent.

I.- NORMA GENERAL

- **Per a l'any 2013, les opcions d'aquesta norma general** pel que fa a la base de cotització a triar són les següents:
 - a) Base mínima de cotització establerta actualment en 858,60.-€/mes.
 - b) Base màxima de cotització (fixada actualment en 3.425,70.-€/mes amb caràcter general).
 - c) La Base que decideixi el treballador, compresa entre les dues anteriors.

Així mateix, el treballador autònom **podrà triar** que, de **manera automàtica**, la base que hagi triat es vagi **actualitzant cada any successiu** en el mateix percentatge en què s'incrementi la base màxima.

II. TREBALLADORS AUTÒNOMS MENORS DE 47 ANYS A 1 DE GENER DE 2013.

Elecció de base de cotització dins (entre) els límits de la base mínima (858,60.-€/mes) i la base màxima (3.425,70.-€/mes).

III.- TREBALLADORS AUTÒNOMS AMB 47 ANYS D'EDAT COMPLERTS A 1 DE GENER DE 2013.

Si la base de cotització per la qual haguessin cotitzat en el mes de desembre de 2012 era igual o superior a 1.870,50.-€/mes, podran triar la seva base de cotització dins (entre) els límits de la base mínima (858,60.-€/mes) i la base màxima (3.425,70.-€/mes).

Si la seva base de cotització fos inferior a 1.870,50.-€ mensuals no podran triar una base de quantia superior a 1.888,80.-€ mensuals, **llevat que exercitin la seva opció en aquest sentit abans del 30 de juny de 2013**, la qual cosa produirà efectes a partir de l'1 de juliol del mateix any.

Així, s'ha fixat un **termini excepcional** que conclou el pròxim dia 30.06.2013, per tal que aquells treballadors **autònoms de 47 anys d'edat** que vinguin cotitzant per una base inferior a 1.870,50.-€ i desitgin ampliar, puguin acollir, si així ho desitgen, a la base màxima de cotització establerta amb caràcter general que, per a 2013, és de 3.425,70.-€ mensuals.

Superat aquest termini de sol·licitud, l'opció de canvi de base de cotització per a aquest col·lectiu quedarà limitada, per al 2013, a la base màxima de 1.888,80.-€.

[Escribir texto]

IV.- TREBALLADORS AUTÒNOMS AMB 48 O MÉS ANYS A 1 DE GENER DE 2013.

Els treballadors autònoms que en data 01.01.2013 tinguin complerts 48 o més anys d'edat podran fer l'elecció entre una base mínima de 925,80.-€ i una base màxima de 1.888,80.-€, llevat que es tracti del cònjuge supervivent del titular del negoci que, com a conseqüència de la defunció d'aquest, hagi hagut de posar-se al capdavant del mateix i donar-se d'alta en aquest règim especial amb 45 o més anys d'edat, en aquest cas l'elecció de bases estarà compresa entre les quanties de 858,60.-€ i 1.888,60.-€.

No obstant això, la base de cotització dels treballadors autònoms que amb anterioritat als 50 anys haguessin cotitzat en qualsevol dels règims del sistema de la Seguretat Social cinc o més anys, tindran les següents quanties:

- a) Si l'última base de cotització acreditada ha estat igual o inferior a 1.870,50.-€ mensuals, s'haurà de cotitzar per una base compresa entre 858,60.-€ mensuals i 1.888,60.-€ mensuals.
- b) Si l'última base de cotització acreditada hagués estat superior a 1.870,50.-€ mensuals, s'haurà de cotitzar per una base compresa entre 858,60.-€ mensuals i l'import d'aquella incrementat en un 1 per cent, podent optar, en cas de no assolir-se, per una base de fins a 1.888,80.-€ mensuals.

El que preveu l'apartat b) serà també d'aplicació als treballadors autònoms que amb 48 o 49 anys d'edat hagin exercit l'opció que preveu el paràgraf segon de l'apartat 4.2 de l'article 132 de la Llei 39/2010, de 22 de desembre.

Si us trobeu en la situació descrita en el punt III us informem que el termini per a realitzar el canvi en la base de cotització és fins a dia 30 de juny.

Si us trobeu en la resta de situacions descrites en els punts I, II i IV, s'haurà d'efectuar el canvi abans de l'1 de maig.

Si voleu conservar les mateixes condicions de bases de cotització que actualment disposeu, NO CAL fer cap tràmit.

Informació elaborada pel Bufet Perulles & Moya y Asociados

[Escribir texto]

Federació d'Associacions de Farmàcies de Catalunya - Casanova, 84-86 ent 1a, 08011 Tel 93.323.24.22 fefac@fefac.cat